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Het raadslid de heer Kapteijns heeft op 7 december 2020 een brief met daarin zes  vragen aan de 

voorzitter van de gemeenteraad gericht. 

Overeenkomstig artikel 30 van het reglement van orde voor vergaderingen en andere werkzaamheden 

van de raad, beantwoordt het college deze vragen als volgt. 

 

Het Gerechtshof in Den Haag heeft twee weken geleden het verbod op gebruik van pesticiden 

buitende landbouw ingetrokken. Dit gebeurde naar aanleiding van het hoger beroep dat de 

bestrijdingsmiddelenfabricanten Artemis en Nefyto hadden aangespannen nadat de rechtbank dit 

pesticideverbod in 2016 had vastgesteld. Het college heeft zelf de regie over het gemeentelijk 

pesticidegebruik en kan de lijn van het pesticideverbod daarom bewust voortzetten. Dit ligt mogelijk 

anders bij woningcorporaties of particuliere grondbezitters die nu juridisch gezien meer ruimte 

krijgen voor pesticidegebruik bij onkruidbestrijding. Pesticidegebruik schaadt de Haagse natuur, 

biodiversiteit en waterkwaliteit en dient volgens GroenLinks blijvend voorkomen en ontmoedigd te 

worden. Deze visie is in lijn met de doelstellingen van de overheid en de EU die er respectievelijk voor 

pleiten om Nederland in 2030 pesticidevrij te maken en het pesticidegebruik in Europa binnen 10 

jaar te halveren. 

 

1. Is het college bekend met het besluit van het Gerechtshof om het verbod op pesticidegebruik in 

de openbare ruimte terug te draaien? 

 

Ja. 

 

2. Is het college het met GroenLinks eens dat het ondanks deze rechterlijke uitspraak noodzakelijk 

is om pesticidegebruik in Den Haag tegen te blijven gaan? Zo nee, waarom niet? Zo ja, hoe is het 

college van plan erop toe te zien dat pesticidegebruik in de stad geen comeback maakt nu het 

landelijk verbod is opgeheven en welke mogelijkheden heeft de gemeente om dit eventueel tegen 

te gaan bij woningcorporaties en andere grondbezitters? 

 

In het openbaar groen, op verhardingen, sportterreinen, school- en kindertuincomplexen, 

stadsboerderijen en begraafplaatsen wordt sinds 2009  geen gebruik gemaakt van chemische 

bestrijdingsmiddelenEr zijn nog slechts enkele zeer beperkte uitzonderingen waarover de raad in 2009 

(RIS164019) is geïnformeerd. In de openbare ruimte die de gemeente beheert is het gebruik van 

chemische bestrijdingsmiddelen de afgelopen 20 jaar sterk gereduceerd. Onkruid en mos worden nu 

op verschillende alternatieve wijzen bestreden, dus geen chemische middelen. Door de hogere kosten 

vindt dit minder vaak plaats, wat wel leidt tot meer klachten en meldingen.  

 

De trambanen worden beheerd door de HTM in opdracht van de Metropoolregio Rotterdam Den Haag 

(MRDH). Voor het beheer van de porfierbanen worden selectief chemische bestrijdingsmiddelen 

ingezet door de HTM. De vergroende trambanen worden gemaaid vanuit de middelen voor Openbaar 

groen door de gemeente daarbij worden geen chemische middelen ingezet. 
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Het college heeft geen informatie over het eventueel gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen door 

overige terreinbeheerders. Tevens heeft het college geen bevoegdheden om het gebruik van chemische 

bestrijdingsmiddelen op terrein van overige grondbezitters te reguleren. Wel stimuleert het college 

partners om zo min mogelijk van chemische middelen gebruik te maken. 

 

3. Kan het college toelichten welke chemische middelen de gemeente en haar aannemers zelf in 

openbare ruimte gebruiken, bijvoorbeeld bij het beheer van sportterreinen, plantsoenen, 

ongedierte- en onkruidbestrijding? En kan het college per chemisch middel aangeven om welke 

hoeveelheden dat gaat en waar het voor gebruikt wordt? 

 

Zoals bij vraag twee vermeld, zijn er voor de openbare ruimte in beheer bij de gemeente nog slechts 

enkele zeer beperkte uitzonderingen. In 2020 is in het rosarium Westbroekpark 125 ml Gazelle 

gebruikt voor de bestrijding van bladluizen in de rozen. Daarnaast is er 125 ml Genoxone ZX gebruikt 

voor de specifieke bestrijding van woekeronkruiden in enkele plantsoenen.  

 

Het totaalareaal aan porfiertrambanen in de gemeenten Den Haag, Leidschendam, Voorburg, Rijswijk 

en Delft bedraagt 213.380 m2 (een exacte verdeling naar gemeenten is niet bekend). In opdracht van 

de HTM worden de porfierbanen in deze gemeenten vrijgehouden van ongewenste begroeiing om de 

stabiliteit van de trambaan te garanderen. Driemaal per jaar wordt ongewenste begroeiing via de 

methode van Duurzaam Onkruidbeheer (een combinatie van bestrijdingsmethoden met als doel zo 

min mogelijk chemische middelen te gebruiken) verwijderd. In 2020 is daarbij 175 liter Roundup 

Evolution en 138 liter MCPA gebruikt. 

 

4. Heeft het college zicht op het gebruik van chemische middelen in de Haagse openbare ruimte 

door bijvoorbeeld woningcorporaties, sportverenigingen en (tram)wegbeheerders? Zo nee, ziet 

het college een mogelijkheid om het gebruik van chemische middelen in de Haagse buitenruimte 

in kaart te brengen? 

 

Zie beantwoording vraag 2. 

 

5. Op welke wijze worden bovengenoemde partijen geïnformeerd over de negatieve gevolgen van 

het gebruik van chemische middelen in de buitenruimte en wordt dit gebruik waar mogelijk 

voorkomen? Zo ja, hoe dan? Zo nee, is het college bereid om hier invulling aan te geven? 

 

Nee, het college is van mening dat ook de overige professionele terreinbeheerders in Den Haag de 

negatieve gevolgen van het gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen voldoende moeten kennen 

omdat zij in bezit moeten zijn van een spuitlicentie. De houder van de licentie dient aan minimaal vier 

kennisbijeenkomsten over nieuwe ontwikkelingen op het gebied deel te nemen om in aanmerking te 

komen voor een verlenging van de licentie. 

 

6. Veel van deze chemische middelen zijn ook te koop in tuincentra en bouwmarkten. Welke 

mogelijkheden ziet het college om deze verkoop aan particulieren zoveel mogelijk tegen te gaan? 

Graag een toelichting. 

 

De regels rondom de verkoop en het gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen worden op nationaal 

niveau bepaald door het College voor de toelating van gewasbeschermingsmiddelen en biociden (Ctgb) 

en de Rijksoverheid. De gemeente kan daarbij geen nadere regels stellen.  

 

Het college van burgemeester en wethouders, 

de secretaris,  de burgemeester, 

 

Ilma Merx Jan van Zanen 


